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INFORMARE 

privind activitatea desfa~urata de pre~edintele Ion Cilea intre 

cele doua ~edinte ordinare ale Consiliului Judetean Valcea 

Activitatea desfa~urata pe parcursul lunii octombrie a.c. s-a 
subordonat prevederilor Legii administra~iei publice locale, 
modificarilor ~i completarilor ce is-au adus acesteia, precum ~i 

hotararilor adoptate de Consiliul Jude~ean Valcea ~i dispozi~iilor 

Pre~edintelui acestuia pentru buna organizare ~i func~ionare a 
tuturor domeniilor economice, sociale ~i administrative. 

Am urmarit, de asemenea, sa sprijin ~i sa verific modul In 
care sunt duse la Indeplinire sarcinile ce revin aparatului de 
specialitate al Consiliului Jude~ean ~i institu~iilor subordonate 
autorita~ii administra~iei publice jude~ene. 

Principalele obiective ~i sarcini cuprinse In programul meu 
de lucru, precum ~i modulln care acestea au fost Indeplinite vor 
face 
cons

tema informarii pe care 0 supun aten~iei 
ilierilor jude~eni In actuala ~edin~a ordinara. 

~i aprobarii 

Tncepand 

CRIZA FINANCIARA iN PRIMARII 

din luna mai a.c., Inaintea primei rectificari de 
buget pe anul 2009, am transmis primului ministru ~i ministrului 

finan~elor mai multe serii de memorii prin care am atras aten~ia ca 

primariile din jude~ul Valcea nu au primit, potrivit legii, sumele 
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defalcate din unele venituri ale bugetului de stat ~i nici subventiile 
la care aveau dreptul. Din aceasta cauza, exista pericolul ca 
administratiile locale sa nu dispuna de fondurile necesare pentru 
cheltuielile angajate ~i plata salariilor ~i altor activitati. 

Am prezentat, de asemenea, pe unitati administrative, 
mijloacele ~i posibilitatile de constituire a veniturilor bugetare 
locale pe toate capitolele, respectiv, impozite, taxe, contributii, 
alte varsaminte, venituri ~i cote defalcate din impozitul pe venit. 

Deoarece prin rectificarea bugetului de stat nu au rezultat 
nici un fel de alocatii, am revenit catre primul ministru ~i ministrul 
finantelor cu alte adrese ~i memorii. Cu ocazia vizitelor intreprinse 
de catre ace~tia in judetul Valcea, am inmanat un documentar cu 
situatia critica a bugetelor locale. Am detaliat masurile luate pe 
plan local in scopul reducerii cheltuielilor bugetare la un nivel 
minim de functionare, dar am facut ~i precizarile necesare ca un 
numar tot mai mare de primarii au ajuns in imposibilitatea de a 
mai asigura resursele financiare pentru acordarea drepturilor de 
personal ale aparatului propriu, a drepturilor ce se cuvin 
persoanelor beneficiare de ajutor social ~i celor ale asistentilor 
persoanelor cu handicap. 

Totodata, am prezentat cateva propuneri asupra modificarii 
Legii nr. 273/2006 privind finantele publice locale in legatura cu 
repartizarea pe unitati administrativ teritoriale a surselor de 
echilibrare de la bugetul de stat, introducerea in lege a unor 
criterii privind acordarea de sume unitatilor administrative locale 
cu potential economic scazut etc. 

Intrucat la memoriile transmise catre Guvern nu am primit 
raspuns ~i nici nu au intervenit imbunatatiri in ceea ce prive~te 
alocatiile pentru sustinerea bugetelor locale care sa previna 
situatia critica in care au ajuns majoritatea primariilor din judetul 
Valcea, la data de 12 octombrie a.c., sub numarul de inregistrare 
17.982, am inaintat catre Guvernul Romaniei un proiect de 
hotarare privind alocarea unei sume din Fondul de rezerva 
bugetara aflat la dispozitia Guvernului. 

Prin acest proiect de hotarare am cerut sa se aprobe 
suplimentarea sumelor defalcate din taxa pe valoarea adaugata 
cu 77.698.000 lei care sa fie repartizata bugetelor locale potrivit 
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unei anexe pe care am ata~at-o la documentele transmise catre 
Guvern. 

Am staruit asupra corespondentei ~i interventiilor frecvente 
pe care Ie-am sustinut din luna mai ~i pana Tn prezent pentru a se 
Tntelege ca problemele de buget local ~i de starea financiara 
dramatica Tn care au ajuns multe unitati ale administratiei locale 
au constituit 0 preocupare majora. Din pacate, lipsa de reactie de 
la nivel guvernamental ne-a adus Tntr-o situatie limita de care, Tn 
nici un caz, nu poate fi facut responsabil Consiliul Judetean. 

AM CONTINUAT PROGRAMUL DE REABILITARE A 
DRUMURILOR 

Speciali~tii din cadrul Oirectiei Tehnice a Consiliului 
Judetean au fost antrenati ~i pe parcursul acestei luni la 
identificarea tronsoanelor de drumuri judetene ~i locale care 
necesita interventii cu lucrari de reabilitare ~i modernizare Tn 
scopul mentinerii acestora Tn exploatare pe parcursul sezonului 
rece. 

Pana la aceasta data s-a intervenit cu forte tehnice pe 
drumul judetean care leaga comunele $irineasa, Pesceana, 
Glavile, Amara~ti, Creteni. S-a lucrat, de asemenea, pe OJ 648 
Olanu (1,2 km) , OJ 678 C Oragoe~ti (1,285 km), OJ 678 0 
Galicea (1,5 km), OJ 645 Scundu - Pesceana (3,165 km), OJ 676 
H Maldare~ti (2,2 km), OJ 676 F Gradi~tea (1 km). 

Tot pe parcursul lunii octombrie, au mai fost identificate ~i 
alte tronsoane de drum pe care urmeaza sa intervenim Tn 
localitatile Oanicei, Mihae~ti, Stane~ti - Maciuca, Stoene~ti, 
Roe~ti, ele Tnsumand aproape 10 km. 

Pe langa fortele proprii, la executarea unor lucrari de 
Tntretinere ~i reabilitare a drumurilor am antrenat ~i mijloacele 
tehnice din dotarea unor primarii comunale carora Ie-am pus la 
dispozitie fondurile necesare pentru asigurarea carburantilor ~i 
materialelor de consolidare a drumurilor. Informez ca am 
Tndeplinit prevederile Hotararii nr. 127 pe care am aprobat-o in 
~edinta Consiliului Judetean din luna septembrie cu privire la 

3 



repartizarea sumei de 100 milioane lei catre pnmana comunel 
Alunu pentru achizitionarea de carburanti, balast ~i criblura In 
vederea refacerii cu mijloace tehnice proprii a platformei 
drumurilor afectate de alunecari de teren sau de alti factori 
naturali. 

. Tot In luna octombrie, a fost perfectat protocolul dintre 
Consiliul Judetean ~i SC PETROM pentru consolidarea ~i 
modernizarea DC 86 care a fost distrus de transportul utilajelor 
petroliere grele spre sonda 4335 Mamu. PETROM a acceptat sa 
asfalteze pe cheltuiala proprie 1,4 km de drum In comuna 
Gu~oieni, iar termenul de finalizare a lucrarilor coincide cu data 
~edintei Consiliului Judetean pe luna octombrie. in perspectiva 
imediata vom evalua ~i starea celor 44 de gospodarii afectate de 
transportul greu din zona Sparleni - Dealu Mare - Bal~oara, 

urmand ca fondurile de reabilitare ~i consolidare a caselor sa fie 
asigurate tot de catre societatea PETROM. 

OCTOMBRIE - LUNA RAsPUNSURILOR MINISTERIALE 

Pe parcursul acestei luni, am primit mai multe raspunsuri de 
la ministere ~i alte autoritati centrale la adresele ~i memoriile pe 
care Ie-am transmis, prin care am cerut sprijin In solutionarea 
unor probleme care depa~esc competentele ~i atributiile 
Consiliului Judetean. 

• Cu adresa nr. 11943, am solicitat pre~edintelui Casei 
Nationale a Asigurarilor de Sanatate sa aprobe In regim de 
urgenta pentru trimestrul IV sumele necesare decontarii serviciilor 
~i facturilor emise, dar neonorate, de catre Casa Judeteana de 
profil ~i de cele 8 spitale din judetul nostru. 

La apelul nostru, Casa Nationala a Asigurarilor de Sanatate 
ne-a comunicat, prin adresa nr. 5047 din 7 octombrie a.c., ca au 
fost alocate 12,5 miliarde lei pentru spitale ~i 20 miliarde lei 
pentru Serviciul Judetean de Ambulanta . 

• Tot de la Ministerul Sanatatii, directorul general, 
Mihaela Petrescu, de la Directia de Control ne-a facut cunoscute 
masurile luate In vederea Imbunatatirii activitatii la Spitalul 
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Judetean de Urgente dupa controlul efectuat in aceasta unitate 
pe parcursul lunii august, la cererea pe care am transmis-o ~i a 
fost inregistrata sub nr. 4625/2009. 

• Urmare adresei noastre nr. 10452, prin care am solicitat 
cuprinderea in programul de investitii a unor obiective de 
imbunatatiri funciare, Ministerul Agriculturii, prin directorul general 
Valentin Apostol al Directiei Generale de Imbunatatiri Funciare ~i 
Fond Funciar, ne-a comunicat ca a fost prinsa in programul pe 
2010 "Consolidarea terenurilor alunecoase in zona Mosoroasa", 
precum ~i alocarea de fonduri pentru reluarea unor lucrari de 
combatere a eroziunii solului care nu au fost finalizate pana la 
aceasta data. 

• Memoriul inregistrat sub nr. 9772/10 septembrie 2009 
pe care I-am inaintat catre Compania Nationala de Investitii ~i prin 
care am cerut cuprinderea in Programul investitional 2009 - 2012 
a unui camin cultural in comuna Gu~oieni, a gas it, la randul sau, 
un ecou favorabil. Directorul general al C.N.I., Emil Szabo, m-a 
asigurat, prin adresa de raspuns nr. 11304 din 1 octombrie 2009, 
ca cererea noatra a fost luata in evidenta, constructia caminului 
de la Gu~oieni fiind cuprinsa in Capitolul 27 al "Programului 
prioritar national pentru proiectarea ~i construirea de sedii pentru 
a~ezaminte culturale de drept public". 

• Sub semnatura pre~edintelui, Vlad Marcovici, al 
Administratiei Fondului pentru Mediu, am primit raspuns la 
sesizarea nr. 11709/25.09.2009 prin care am solicitat modificarea 
~i majorarea perioadei stabilite pentru sesiunea de depunere a 
proiectelor privind impadurirea terenurilor agricole degradate. In 
raspunsul pe care I-am primit, s-a precizat ca sesiunea de 
depunere a proiectelor a fost prelungita cu 0 luna. 

Aceasta modificare a venit in favoarea administratiilor 
publice locale din judetul nostru care au dispus de timpul necesar 
pentru elaborarea studiilor de fezabilitate ~i a proiectelor in cadrul 
initiativei pe care am lansat-o ~i am dezbatut-o in ~edinta 
extraordinara a Consiliului Judetean din data de 16 septembrie 
2009. 
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CONTINUAREA PROGRAMULUI DE ABSORBTIE A 

FONDURILOR UE 

in cursul lunii octombrie au fost continuate ~i intensificate 
actiunile prin care s-a urmarit elaborarea, evaluarea ~i depunerea 
proiectelor pe programele structurale in vederea accesarii de noi 
fond uri europene. 

• in primul rand, am cerut personalului de specialitate din 
cadrul aparatului propriu sa verifice situatiile lunare de lucrari ~i 

sa impulsioneze continuarea acestora pe structura proiectelor 
pentru: 

• 	 Centrul de Conventii ~i Expozitii Nord - Oltenia; 
• 	 Sistemul integrat de colectare ~i depozitare 

ecologica a de~eurilor din comuna lone~ti; 
• 	 Dezvoltarea integrata a statiunii Baile Olane~ti 

pe structura Programului Phare 2004-2006; 
• Au avut loc vizite precontractuale in vederea semnarii 

contractelor de finantare pentru: 
• 	 Proiectul privind reabilitarea infrastructurii turistice 

a statiunii balneare Govora Bai; 
• 	 Proiectul privind imbunatatirea dotarii cu 

echipamente a bazelor operationale pentru situatii 
de urgenta in Regiunea Sud-Vest Oltenia; 

• 	 Proiectul privind consolidarea, modernizarea, 
extinderea ~i dotarea Centrului $colar pentru 
Educatie Incluziva Babeni; 

• 	 Proiectul privind crearea ~i dotarea Centrului 
National de Informare ~i Promovare Turistica. 

• Am dispus sa fie deschise ofertele in vederea evaluarii 
acestora pentru selectarea operatorilor de salubrizare in scopul 
activarii sistemelor zonale de colectare a de~eurilor ~i depozitare 
temporara din localitatile Balce~ti, Brezoi, Fartate~ti ~i Galicea. 
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AUDIENTE iN TERITORIU 


in ziua de 12 octombrie, am continuat seria audientelor in 
teritoriu, organizand in comuna Scundu intalnire cu cetatenii din 
localitatile Pesceana, Orle~ti, lone~ti, Prundeni ~i Scundu. 

o saptamana mai tarziu (19 octombrie), am initiat inca un 
program de audiente in comuna Orle~ti, la cererea expresa a 
primarului Constantin Carstina, la care au fast invitati ~i cetatenii 
din comuneleGalicea, Olanu ~i Dragoe~ti. 

in cadrul acestor audiente, s-au ridicat probleme 
asemanatoare cu cele inregistrate anterior, ceea ce inseamna ca 
neajunsurile ~i neimplinirile sunt de ordin general. Acestea s-au 
referit la: 

nerespectarea prevederilor legilor fondului funciar; 

starea necorespunzatoare a drumurilor comunale; 

deficiente in implementarea proiectelor structurale; 

acordarea ajutoarelor sociale; 

reabilitarea unor laca~uri de cult etc. 


* 

* * 


Pe tot parcursul lunii, am coordonat activitatea aparatului 
propriu de specialitate ~i am urmarit respectarea calendarului ~i 
programelor de actiuni, in conformitate cu prevederile Legilor 215 
~i 393, precum ~i ale hotararilor Consiliului Judetean. 
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